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Spørgsmål 

Hvad mener ministeren om et forslag om at beskatte energihandelsbranchen med tilbage-

virkende kraft? 

 

Svar 

For energihandlere var der tale om et helt ekstraordinært år i 2022, hvor bl.a. krigen i 

Ukraine påvirkede priserne i meget stort omfang. Regeringen har flere gange gjort det 

klart, at energihandlernes voldsomme profitter virker urimelige – særligt i en tid, hvor al-

mindelige familier havde svært ved at betale energiregninger. 

 

Ud fra almindelige retssikkerhedsmæssige betragtninger kan det give anledning til væsent-

lige principielle betænkeligheder at gennemføre bebyrdende love med tilbagevirkende 

kraft. En sådan fremgangsmåde bør derfor kun benyttes, når afgørende hensyn gør det 

påkrævet, og således at det tidsrum, hvori loven har tilbagevirkende kraft, bliver så kort 

som muligt.  

 

Bl.a. derfor har regeringen valgt ikke at særbeskatte mellemhandleres overskud med tilba-

gevirkende kraft. Det forventes derudover, at mellemhandlerne uden en særbeskatning vil 

betale 10-12 mia. kr. i selskabsskat i 2022. 

 

Med Skatteministeriets analyse fra oktober 2023 af mulige beskatningsmodeller for mel-

lemhandlere som opfølgning på Aftale om inflationshjælp har vi nu en model, som vi kan 

bruge, hvis vi kommer i en lignende situation i fremtiden. Modellen skal man i givet fald 

tage politisk stilling til. Energihandelsbranchen er samtidig en branche, hvor virksomhe-

derne nemt kan flytte til andre EU-lande, hvis Danmark går enegang og beskatter dem 

helt ekstraordinært. Der findes ikke andre EU-lande, som har en brugbar og afgrænset 

model, der kan bruges til at beskatte mellemhandlere, jf. analysen. Jeg vil derfor dele re-

sultaterne fra den danske analyse om beskatning af mellemhandlere i EU-regi. 
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